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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 1

Núm.: 4/22
Caràcter: ORDINÀRIA
Data: 23 de novembre de 2022
Horari: De 18.00 h a  20.00 h 
Lloc: Casal Cívic Vapor Gran

Hi assisteixen:
Rosa Boladeras Domingo Presidenta
Josep Forn i Cadafalch Regidor de Districte
Jordi Armengol Sánchez Representant Grup Municipal PSC
Mariona Vigués i Julià Representant Grup Municipal Junts per Terrassa
Josep Serra i Marimon Representant Grup Municipal ERC-MES
Manuel Sánchez López Representant Grup Municipal Tot per Terrassa
Ramon Vilalta Serracanta Representant suplent AV Antic Poble de Sant Pere
Juan Antonio Madolell Sánchez Representant AV Barri Universitari - Cementiri Vell
Eugènia Dinarès Archs Representant AV del Centre
Núria Escudé Guil Representant AS d'entitats culturals
Ramon Rius Torrella Representant AS d'entitats culturals
Teresa Casals Cienfuegos-
Jovellanos

Representant AS d'entitats culturals

Núria Tomás Maldonado Representant  Suplent AFA Escola Bisbat d’Ègara
Maite Márquez Representant Suplent comunitat educativa de secundaria 
Francisco Pozo Merino Veí barri Cementiri Vell

Membres excusats:
Montserrat Trullàs i Rey Representant AV Escola Industrial- Plaça Catalunya
Rosa Rifà  Sais Representant comunitat educativa de primària
Laura Tamayo Garrich AMPA Escola Ramón y Cajal

Membres absents:
Isabel Martínez Comas Representant Grup Municipal Ciutadans Terrassa
Josep Pou Esquius Representant AV Vallparadís
Maria Costa Soler Representant Associació de comerciants

També hi assisteixen:
Isaac Albert i Agut Tinent d'alcalde Àrea de Serveis Generals i Govern Obert
David Garcia Castelló Director de serveis de Serveis econòmics
Emília Andreu Almécija Directora Àrea Economia Finances Serveis Generals i Govern 

Obert
Miquel Pérez Almudaina Director Àrea Estructura Territorial i Atenció Ciutadana
Miquel Àngel Gamell Director dels Serveis Tributaris
Anna Busqué Arquitecta en Cap
Trini Fornieles Directora dels Serveis d’Arquitectura, Espai Públic i 

Biodiversitat Urbana
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Nicolas Ramírez Cañadas Representant Suplent AV Barri Universitari-Cementiri Vell
Núria Estaun Comunitat Educativa Primària
Eva Gou Quintana Secretària

Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 5 d’octubre de 2022

2. Presentació del projecte d’ordenances fiscals i de pressupost municipal per a
l'any 2023, a càrrec del Tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agut

3. Previsió de projectes d’obres 2023

4. Informacions de Presidència

5. Precs i preguntes

6. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal anterior (11 de juliol de 2022)

No hi ha cap esmena i s’aprova l’acta.

2. Presentació del projecte d’ordenances fiscals i de pressupost municipal per a
l'any 2023, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agut

La Sra. Rosa Boladeras dona pas al segon punt de l'ordre del dia. Dona la benvinguda al Sr.
Isaac Albert (Tinent d'alcalde de l'  Àrea Serveis Generals i  Govern Obert) que procedeix a
l'exposició d'aquest punt.

El Sr. Isaac Albert explica que hi ha dos objectius clars en el pressupost del 2023 i que són el
de sostenibilitat i el de consolidació. S’ha pres la decisió de no incrementar la pressió fiscal
malgrat l'increment de l’IPC i de la inflació i això vol dir que els ingressos propis en principi no
augmenten. La consolidació té a veure amb els projectes de transformació de la ciutat amb la
idea de consolidar totes les polítiques que s’han dut a terme durant el  mandat.  Diu que la
sostenibilitat passa perquè la situació econòmica no repercuteixi en la ciutadania.

Continua el Sr. Isaac Albert i diu que venim d’un pressupost del 2022 amb un import de 215,73
milions d’euros dels quals 4,3 milions d’euros van quedar com a no disponibles. Es va aprovar
un  pressupost  d’inversions  de  19,3  milions  d’euros,  les  societats  municipals  tenen  un
pressupost de 45,4 milions d'euros i tot això suposa un pressupost consolidat de 280,4 milions
d’euros. Explica que al llarg de l’any, es va poder aplicar un superàvit de 8,5 milions d’euros.
Pel  que  fa  als  Next  Generation,  explica  que  l’Ajuntament  s’ha  presentat  a  diferents
convocatòries d’aquests fons europeus.

Pel que fa a l’any 2023, diu que s'està treballant amb un import  total de 225 milions d’euros.
Explica que s’aprovaran unes inversions de 22 milions d’euros esperant l’impacte dels  Next
Generation. Remarca que partiran d'aquests 12,9 milions d’euros que són recursos propis, però
que  si  es  sumen  les  inversions  provinents  d’aquests  fons  europeus  ens  podem situar  en
aquestes xifres de 21 milions d’euros. El pressupost de les societats municipals passa  a 51,4
milions d’euros i això fa un import consolidat de 298,4 milions d’euros. 
El Sr. Isaac Albert diu que el pressupost creix en ingressos però també en despesa.
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Continua el Sr. Isaac Albert i explica, en referència a les ordenances fiscals del 2023, que hi ha
increment  zero  tant  dels  tipus  impositius  com  dels  coeficients  i  per  tant  no  augmenta  la
fiscalitat. Informa que aquest any 2023 entrarà en funcionament un gestor tributari que acabarà
impactant d’una forma molt positiva en la ciutadania perquè facilita el pagament i genera un pla
personal  de pagament que permetrà gestionar  els  seus tributs  d’una forma personalitzada.
Informa que s’han dut a terme millores tècniques en l’àmbit de les bonificacions i les comunitats
energètiques, del patrimoni, dels comptadors de l’aigua, de la tinença d’animals de companyia
etc. que no tenen cap impacte en els rebuts.

A continuació, explica que el recurs més important d’un ajuntament és l’IBI, amb una recaptació
de 61 milions d’euros. La participació en els impostos de l’Estat (PIE) són 65 milions d’euros.
Altres aportacions d’altres administracions (Generalitat de Catalunya i Diputació) suposen 27
milions d’euros. Taxes i preus públics amb un import de 38 milions d’euros. L’impost de vehicle,
9 milions d’euros. L’impost d’activitats econòmiques (IAE) 9 milions d’euros. La plusvàlua 7
milions i mig d’euros. Recorda que amb aquest impost abans es recaptaven 12 milions d’euros.
L’impost de construccions (ICIO) suposa gairebé 6 milions d’euros. Aquest són els ingressos
principals de l’Ajuntament que fan un total de 225 milions d’euros. Explica el Sr. Isaac Albert
que gairebé un 59% són ingressos propis i i per tant depenen de les nostres decisions i un 41%
de participació d'ingressos de l’Estat i d’altres administracions. 

Continua el Sr. Isaac Albert i explica les principals taxes i preus públics que suposen gairebé 38
milions d’euros. En referència a la taxa de residus, el Sr. Isaac Albert posa de manifest que
aquesta taxa ha de tendir i s’ha d’acostar a cobrir el cost real del servei i cada any estem més
lluny del cost real del servei. En aquest moment, estem al voltant del 55% del cost real. La
recollida de residus a la ciutat té un cost de gairebé de 26 milions d’euros, dels quals només en
recaptem 13 milions i la resta surt de la recaptació general que no cobreix la taxa.

Continua el Sr. Isaac Albert i  explica que al pressupost del 2023, tenim la problemàtica de
l’increment de la despesa amb un increment de 17 milions d’euros. Si ingressem 9 milions més,
però tenim una despesa de 17 milions més, això vol dir que tenim 8 milions d’euros que hem
d’interioritzar  dins del  pressupost  i  això ens condiciona i  ens complica a l’hora de prendre
decisions.  Explica  que  aquest  augment  dels  ingressos  prové  dels  5,2  milions  d’euros
d’ingressos propis, menys 4,5 milions d’euros de la plusvàlua, dels 2,2 milions de les PIE i dels
6,4 milions d’euros d’ingressos d’altres administracions. Aquests últims explica que es tracta
d'ingressos molt finalistes. D’aquest 6 milions d’euros, 2,2 milions van destinats a la gratuïtat de
les  escoles  bressols  i  4,2  milions  d’euros  venen  condicionats  pel  Contracte  Programa  de
Serveis Socials.

En referència a l’increment de la despesa, diu que moltes de les coses que genera aquest
increment no depenen directament de l’Ajuntament, com poden ser els subministraments amb
un increment de 4 milions d’euros sobre el pressupost a l’any 2022. Pel que fa a la càrrega
financera, informà que s’han apujat els tipus d’interès i hem de pressupostar 2,2 milions més de
càrrega  financera.  Per  altra  banda,  quan  els  pressupostos  generals  de  l’Estat  aproven
l’increment de retribucions salarials,  això ens impacta en 5,5 milions d’euros. Explica el Sr.
Isaac Albert que també hi ha decisions polítiques com la consolidació de polítiques i de serveis
que suposa un augment de 3 milions d’euros. Diu que aquí hi ha temes de neteja i de transport
que impacten en aquest sentit. Hi ha el compromís de finalitzar l’any amb una plantilla de la
policia municipal de 300 efectius. Al 2022 es va prendre la decisió d’augmentar en 46 agents
més la plantilla de la policia municipal, al 2023 han d’entrar entre 15 i 20 nous agents, amb un
impacte econòmic de 1,6 milions d’euros. 

Continua el Sr. Isaac Albert i explica en referència a la distribució del pressupost ordinari que
40,45 milions van destinats al servei públic, en concret al projecte de desplegament territorial,
optimització de serveis i empreses municipals. En l’àmbit de l’espai públic i sostenibilitat, es
destinaran  86,99  milions  d’euros  destinats  a  la  millora  de  la  seguretat,  la  neteja,  la
transformació energètica i polítiques de sostenibilitat. 22,7 milions d’euros destinats a promoció
econòmica  i  projecció  de  la  ciutat  (Esports  i  cultura,  turisme  innovació  i  audiovisual  i
dinamització comercial). En l’àmbit dels drets socials es destinaran 34,23 milions d’euro. L’àrea
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de cicles de la vida es dota de 28,75 milions d’euros enfocats a l’escolarització i  a la lluita
contra la segregació escolar.

Continua el Sr. Isaac Albert i en l’apartat d’inversions explica que es disposa d’uns 22 milions
d’euros dels quals 13 milions provenen de recursos d’altres administracions i de recursos propis
i  els  altres  9  milions  provenen  dels  fons  europeus  Next  Generation.  Informa  que  hi  ha
inversions en el servei públic, en concret en desenvolupament informàtic, en els equipaments
municipals i en l'accessibilitat dels espais públics. En espai públic i sostenibilitat, inversions en
actuacions al territori, en manteniment i en rieres. En l’àmbit de promoció econòmica i projecció
de la  ciutat  es  faran  inversions en l’àmbit  dels  polígons,  mercats,  equipaments  esportius i
culturals i a l’Antic Ajuntament. En drets socials s’aposta per l’habitatge i l’accessibilitat de la via
pública. En cicles de la vida s’actuarà en equipaments educatius i equipaments de joventut.

En referència al  Next Generation,  el  Sr. Isaac Albert  explica que en l’àmbit  del turisme del
modernisme industrial  hi  ha un projecte  de 4,3 milions d’euros amb una subvenció de 4,3
milions d’euros,  explica que encara no hi ha una resolució, però som optimistes en aquest
sentit.  Posa de manifest que a les convocatòries,  tot i  que et donin una part del projecte,
l’Ajuntament  ha  d’aportar  una  altra  part  i  això  condiciona  el  pressupost.  En  l’àmbit  de
rehabilitació d’edificis hi ha diferents projecte en marxa. Un és l’Antic Ajuntament que ha estat
atorgat amb un projecte de 950.000 euros i una subvenció de 647.000 euros. Hi ha un altre en
marxa amb un projecte de 7,5 milions d’euros amb una subvenció de 3 milions d’euros al Vapor
Cortés. Pel que fa a les rieres, informa que aquest ha estat denegat. 

En l’àmbit d’agenda urbana s’ha atorgat amb resolució definitiva amb un import de 250.000
euros. En l’àmbit de transformació digital i modernització de l’administració s’ha atorgat amb un
pressupost d’1,3 milions d’euros i una subvenció de 832.000 euros. Pel  Netx Generation de
zones de baixes emissions, l’Ajuntament es va presentar a dues convocatòries, una ja ha estat
atorgada amb un projecte de 12,7 milions i una subvenció de 8,9 milions amb molt impacte a la
via pública i un segon que s’ha presentat, però que encara no hi ha resolució definitiva per un
import del projecte d’11 milions d’euros, del qual s’han sol·licitat 7 milions d’euros de subvenció
i l’aportació municipal serà de 3 milions i mig d’euros. Recorda que són gairebé 40 milions
d’euros d’inversions en fons europeus i és molt important perquè l’Ajuntament té una capacitat
d’entre 40 i 50 milions d’euros d’inversió en un mandat de quatre anys.

Finalment el Sr. Isaac Albert informa que s’ha presentat la proposta als Consells Municipals de
Districte, s’han fet les audiències públiques i s’han fet reunions amb els agents socioeconòmics
de la ciutat. La idea és aprovar el pressupost al Ple extraordinari del 30 de novembre perquè
pugui entrar en vigor l’1 de gener de 2023.

Un cop finalitzada la presentació, la presidenta obra el torn de preguntes.

Pren la paraula el Sr. Jordi Armengol i pregunta en referència a la Zona de Baixes Emissions i,
en concret a les corresponents al Districte 1, si formen part del projecte.

Respon el Sr. Isaac Albert i respon que sí.

No hi ha més preguntes. 

Pren la paraula la Sra. Rosa Boladeras, presidenta del Consell, i agraeix la presència del Sr.
Isaac Albert, així com dels tècnics i tècniques municipals. 

El Sr Isaac Albert s'acomiada i dona les gràcies als assistents

3. Previsió de projectes d’obres 2023

La Presidència cedeix la paraula a la Sra. Trini Fornieles, Directora dels Serveis d’Arquitectura,
Espai Públic i Biodiversitat Urbana i a la Sra. Anna Busqué, Arquitecta en Cap, que presenten
la previsió de projectes d’obres per al 2023.
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Pren la paraula la Sra. Fornieles i explica que el gran gruix de les intervencions venen donades
pels fons europeus dels Next Generation vinculats al tema de l'accessibilitat. A data d’avui, les
fites de compliment de tot el projecte global de Terrassa es del 77% contractat i respecte al
Districte 1, tot el que són obres les tenim al 100% contractades. (Annex 1).

El document annex 1 inclou projectes d’accessibilitat presentats en una segona convocatòria de
Next Generation (a partir pàg 68).

Pren la paraula la Sra. Eugènia Dinarès i pregunta què passarà amb les cinc o sis places de
zona blava del carrer Sant Francesc.

Respon  la  Sra.  Fornieles  que  en  aquest  moment  no  sap  segur  que  suposarà  aquest
eixamplament pel que fa a la zona blava.

En  referència  a  les  actuacions  al  carrer  Col·legi,  pregunten  si  s’han  tingut  en  compte  les
escoles.

Respon la Sra. Fornieles i diu que s’està treballant per minimitzar l’impacte i que està previst fer
reunions amb el veïnat afectat per explicar les afectacions. 

Pren la paraula el Sr. Jordi Armengol i pregunta si el projecte de la cruïlla del carrer Vinyals
està executat.

Respon la Sra. Fornieles i diu que hi ha dues intervencions, una amb Vallhonrat i una altra amb
Cisterna. Estan previstes dins de les obres del 2023.

Pren la paraula la Sra. Anna Busqué i acaba d’explicar els projectes previstos.

Pel que fa a les obres de l’edifici del Condicionament Terrassenc es proposa poder visitar l’edi-
fici un cop hi estiguin acabades. 

Pren la paraula el Sr. Juan Antonio Madolell i comenta que troba a faltar arbres i mobiliari urbà
a la urbanització de la pastilla de l’antic magatzem Hiperpiel.

La Sra. Trinitat Fornieles explica que aquest projecte és d’execució privada, però que tot i així
mirarà com quedarà finalment i s’informarà de tot plegat a l’AV.

4. Informacions de Presidència

La Sra. Rosa Boladeras informa que la vicepresidenta del Consell, la Sra. Nuri Escudé, ha estat
elegida pel Centre Cultural El Social com a Terrassenca de l’any. La cerimònia d’entrega dels
guardons tindrà lloc el dissabte dia 3 de desembre al Teatre Principal. Els altres distingits són el
patinador Llorenç Álvarez i l’Artur Moncall. 

- Procés d’elecció del nou Síndic o Síndica de Greuges

S’informa  també  que  s’han  presentat 8  candidatures  al  procés  d’elecció  del  Síndic/a  de
Greuges de Terrassa i que la recollida de suports del procés participatiu tindrà lloc el dia 15 de
desembre, dijous, a diferents espais de la ciutat. La informació sobre el procés es pot consultar
a la web Participa.Terrassa.

- Acte 25 N

La presidenta del Consell convida els consellers i conselleres i a les seves entitats a sumar-se
a la concentració ciutadana que tindrà lloc davant de l’Ajuntament, el dia 25 de novembre, a les
set de la tarda,  per denunciar la xacra de la violència masclista. 
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5. Consultes de la ciutadania

No hi ha consultes de la ciutadania

La senyora Rosa Boladeras s'acomiada i dona les gràcies als consellers i conselleres per la
seva assistència.

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

Secretari Presidenta

Francesc Cayuela Vivancos Rosa Boladeras Domingo
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